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Verslag algemene vergadering 

 Dinsdag 5 mei 2015 

“Verslag onder voorbehoud van goedkeuring op de volgende algemene 

vergadering.” 

 

Aanwezige effectieve leden: Filip Bolleire, Ingrid De Tandt, Roger 
Engelbosch, Mark Hanssens, Ingrid Hofkens (ondervoorzitter), Marcel Jonckers 
(voorzitter), Caroline Meyers, Pieter Roovers, Maria Tollet, Annemie van 

Aerschot, Michel Vandervesse, John Vankeijenberg en Roger Wouters (13/19). 

Aanwezige niet-stemgerechtigde leden: Georges Bollens (Cultuurraad, 
Roland Betrains (Open VLD) en Joel Dereze (N-VA) 

Verontschuldigde effectieve leden: Heidi Bottu, Roger Daenen, Sarah De 

Schamphelaere, Huig Deneef, Hugo Eymael, Alexander Vandermeulen 

Verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: David Geladé (schepen), 
Brigitte Reniers (milieuambtenaar), Marc Ylen (SP.A), . Chris Stryckmans 

(Groen) en Kurt Fontaine (N-VA). 

Afwezige en niet-verontschuldigde stemgerechtigde leden: 

Afwezige en niet-verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: 

 

oOoOoOo 

Bij het begin van de vergadering verwelkomt de voorzitter de heer Joel 
Dereze, die voortaan Victoria Pillet zal vervangen als vertegenwoordiger van 

het Vlaams Belang.   

1. Verslag vorige algemene vergadering  

Het verslag van de vorige vergadering  (3 maart 2014) wordt unaniem 
goedgekeurd.  Er zijn geen opmerkingen. 

2. Overlopen van de werkgroepvergadering 7 april 

De reguliere algemene vergadering van 7 april werd vervangen door een 
werkgroepvergadering o.l.v. Annemie Van Aerschot, gezien afwezigheid van 

voorzitter en ondervoorzitter.  Er was een grote opkomst van de leden 
(11/19).  
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De voorbereiding van de Dag van het Park was het voornaamste agendapunt 
van de werkgroepvergadering (zie punt 3). 
 

Andere besproken onderwerpen:  
-Leemwinning: De gemeenteraad van Tienen heeft een negatief advies 

gegeven over de leemwinningen, net als de MAR.  
In Oudenaarde werd een positief advies gegeven.  Dit heeft geen invloed op 
andere leemwinningsgebieden.  Er zullen ook nog andere gebieden 

aangeboord worden. 
-Big Jump: Er wordt nogmaals  een oproep gedaan om helpers te vinden.   

-Opruimactie zwerfvuil in Tienen 18/4/2015: Enkele MAR-leden hebben 
hieraan deelgenomen. 

Tijdens de werkgroepvergadering wordt de vraag gesteld of het tijd is voor 
een nieuwe formule.  De opruimactie mag niet de indruk geven dat 
sluikstorten kan, omdat er uiteindelijk toch opgeruimd wordt.  Een algemeen 

plan is zeker nodig. Sensibilisatie is en blijft het hele jaar nodig!  
-Vertegenwoordiging MAR in Gecoro: Na het ontslag van Nancy Vogels 

werd Ingrid DT verkozen om de MAR te vertegenwoordigen in de Gecoro als 
plaatsvervangend lid.  Dit werd enkele maanden geleden officieel ingediend bij 
het stadsbestuur, maar haar aanstelling is nog steeds niet bekrachtigd.  Dit 

maakt dat de MAR momenteel geen vervangend lid naar de Gecoro kan 
afvaardigen.  Wellicht moet hiervoor gewacht worden tot er een nieuw 

stadsbestuur is.  
 

3. Dag van het Park 31 mei met als thema "Natuur brengt je buurt op 
smaak!" 

Het onderstaande werd tijdens de werkgroepvergadering voorbereid en tijdens 
de algemene vergadering bekrachtigd.  

Thema: “Natuur brengt je buurt op smaak”, accent op eetbare natuur, planten 
en kruiden 
Wanneer: op 31 mei 2015 van 14 t/m 18 u. 

Waar: Viander (gegroepeerd op het noordelijke stuk) 
Momenteel zijn er reeds nieuwe aanplantingen gebeurd van fruitbomen, 

heesters en struiken en een bloemenweide.  Het insectenhotel zal ook 
klaar zijn.  In samenwerking met Bebat zal later ook een buitenklasje voor 

de scholen gemaakt worden. 
Deelnemers: groter aantal dan anderen, o.a. ook het Regionaal Landschap 
(met informatieve stand), Natuurpunt, Fotoclub Artosa,…  

Inbreng van de MAR:  
-actie “geveltuintjes”  of “gevelgroen”  hernemen  

-advies over kruiden integreren (bv info over kruidenbakken): Sarah 
neemt hiervoor contact op met kruidendeskundige  
-algemene info over de MAR op velcro-panelen 

-de Viander vroeger, nu en later? Het idee is om via oude foto’s van de 
Viander te tonen hoe het domein er destijds uitzag, zodat het kan 

vergeleken worden met de huidige toestand en de toekomst. Het publiek 
zal om inbreng gevraagd worden (met behulp van soort kleurplaat). Huig 
neemt hiervoor het voortouw. 

-Plantenruil?  Het is nog onduidelijk of deze zal gehouden worden. 
Afspraken:  
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-Marc contacteert de dienst leefmilieu i.v.m. de benodigdheden voor die 

dag.  
-Sara verzorgt de facebookpagina en de uitwerking van “demonstratie-
voorgeveltuintjes”. 

-Pieter stuurt mensen die eerder inlichtingen vroegen, opnieuw een mail. -
-De praktische en technische zaken gebeuren door de Stadsdiensten.  

 -MAR medewerkers worden verzocht omstreeks 13.3O uur aanwezig te 
 zijn. 

De Viander kan een belangrijke rol spelen in de ontwikkeling van een groene 

ecologische site, waarbij de verbinding wordt gemaakt met de FFH-campus en 
de stad.  Het kan een echt belevingspark voor kinderen worden.  Misschien 

kan ook de Big Jump gekoppeld worden aan het Park.  

4. Infoavond: "Een schat van een tuin"  

De uiteenzetting over tuinen met meer natuur op 22 mei om 20u in het 

Vrijetijdscentrum door Valérie Dewaelheyns kan helaas niet doorgaan.  De 
instanties en verenigingen die reeds op de hoogte waren van deze lezing 
zullen verwittigd worden. Het zal ook vermeld worden op de facebook-pagina 

van de MAR. 

5. Parklife 

De MAR werkt mee aan deze activiteit op 23 augustus 2015.  De concrete 

uitwerking ervan wordt verschoven naar latere datum.  Er zal nagegaan 
worden of het zinvol is om tijdens deze happening een spreekster in te 

schakelen.  Desgevallend kan contact opgenomen worden met Dr. Jenny De 
Laet om tijdens deze dag te spreken over duurzame stadsontwikkeling 
(lobbenstad). 

Die dag is er ook een wandeling in Tienen o.l.v. de Vlaamse Gidsenbond.  Dit 
zal worden doorgegeven aan de initiatiefnemers van Parklife. 

6. Klasse 1 aanvraag 

Philippe Bergmans, Sint Margrietestraat 4, 3300 Tienen om toelating te 
bekomen tot het verder uitbaten en veranderen van een rundveebedrijf te 
Tienen, Sint Margrietestraat z/n, kadastraal gekend afdeling 9, sectie B, nr 

312f2 (bekendmaking 13 april, afsluiting openbaar onderzoek 14 mei 2015). 

Het gaat hoofdzakelijk om een beperkte uitbreiding van het aantal runderen 

en daarmee samenhangend de uitbreiding van opslag van stro en hoeveelheid 
mest.  Ook wordt melkopslag aangevraagd.  Het aantal voertuigen en de 
opslag van brandstof wordt verminderd.  Het gaat om relatief kleine 

veranderingen.  Op het plan worden 2 groene bufferstroken voorzien.  

De MAR zal een positief advies formuleren met beklemtoning van de noodzaak 

aan goede groene inkleding met zoveel mogelijk gebruik van streekeigen 
groen bij de invulling van de bufferstroken.  

7. Varia 

7.1 -Website Stad en info over de MAR.  Het is niet eenvoudig om de 
informatie over de MAR te vinden via de nieuwe website van de stad.  Het lukt 
wel wanneer men ‘MAR Tienen’ ingeeft in een zoekmachine.  Enkel de 
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verslagen van het laatste jaar werden weerhouden op de website van de stad. 

De vraag stelt zich of de MAR een eigen website moet ontwikkelen of gebruik 
maken van de bestaande website voor MINA-raden en daar alle verslagen en 
adviezen beschikbaar stellen.  De mogelijkheden worden bekeken. 

7.2 - Het interregionale project ‘Eco-cities’ (Vlaanderen-Nederland) is 
(momenteel) niet weerhouden.  Het project gaf voor Tienen kansen voor de 

versterking van de groene vingers, kerkhofvergroening, de ontwikkeling van 
een natuurspeelgebied in Kumtich, een volgende fase voor opwaardering van 
de Viander enz..  Het project wordt opnieuw ingediend in juni bij de 2e ronde.  

7.3 - De haag aan het Fandozenpad is erg drastisch gesnoeid door de 
stadsdiensten.  Er blijft nu erg weinig “groen” over. Aan de andere kant van 

het pad is geen berm meer aanwezig.  De vraag wordt gesteld of dit geen 
ideale plaats is om een beheersovereenkomst ‘Faunarand’ of ‘Erosiestroken’ af 

te sluiten.  In het verleden had het betreffende landbouwbedrijf 
beheersovereenkomsten i.v.m. water, maar de voorwaarden ervan werden in 
de loop van het contract eenzijdig gewijzigd.  Gezien deze negatieve ervaring 

in het verleden staat men eerder afzijdig tegenover het aangaan van een 
bermbeheersovereenkomst.  De MAR dringt aan om een nieuwe mogelijkheid 

te onderzoeken of minstens de wettelijk verplichte bermstrook te voorzien 
langs het pad. 

7.4 - Er wordt medegedeeld dat de beplanting bij de boerderij Hendrickx in 

Oorbeek waarover in de vergadering van maart 2015 opnieuw werd gesproken 
ondertussen is gebeurd, wat de MAR-leden verheugt. 

7.5 - Werkbezoek aan de gemeente Beckerich in Luxemburg in het kader 
van het Project ‘Vlaams Brabant Klimaatneutraal’  p 27 maart door vijf Tiense 
MAR-leden. 

In Beckerich werden de laatste jaren verschillende initiatieven gestart om de 
klimaatimpact van de gemeente zo goed mogelijk te beperken door o.a. 

verschillende bronnen van hernieuwbare energie te gebruiken.  Hieronder een 
verslag van de dag, met dank aan Mark Hanssens. 

“Tijdens de heenreis werd de provinciale klimaatstrategie toegelicht en werd 

er gebrainstormd over mogelijke initiatieven om tot een klimaatneutraal beleid 
te komen.  In Beckerich werden we verwelkomd in de gerestaureerde 

houtzagerij, een centrum dat vandaag dienst doet als startplaats voor 
duurzaam groen toerisme in de gemeente.  Na dit welkom startte de ‘energie-
tour’ met een korte wandeling langsheen het natuurpad.  In de gemeente 

bevinden zich talrijke bronnen die uitzonderlijk zuiver bronwater produceren.  
Dit water wordt in de bottelarij van Beckerich, de tweede halte op onze ‘tour’, 

gebotteld, en onder meer naar verschillende Europese landen (waaronder ook 
België) geëxporteerd.  De rondleiding in de voormiddag werd afgesloten met 
een bezoek aan de fraaie en multifunctionele sporthal van Beckerich.  Deze 

sporthal is een van de voorbeelden van hoe (onder andere) een deel van de 
winst van de bottelarij en energieproductie in de lokale gemeenschap 

geïnvesteerd wordt. 
In de namiddag bezochten we de biomethaaninstallatie en het 
warmtenetwerk.  De biomethaaninstallatie is het project van een coöperatie 

van 19 landbouwers, die dit complex met de hulp van staatssubsidies en 
bankleningen gerealiseerd hebben.  In deze installatie wordt door middel van 

anaerobe (in een zuurstofvrije omgeving) bacteriële vergisting biogas 
(voornamelijk bestaande uit methaan) geproduceerd.  Het basismateriaal voor 
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deze vergisting bestaat voornamelijk uit mest van runderen en varkens, maar 

ook groenteafval, maaisel van gras, graan en mais.  Dit biogas wordt verbrand 
en drijft twee generatoren aan waarmee elektriciteit voor de gemeente wordt 
geproduceerd, deze stroom wordt via het normale elektriciteitsnetwerk 

verdeeld.  De resten van het vergiste organisch materiaal leveren een 
hoogwaardige en milieuvriendelijker bron van mest voor de landbouw.   

Bij de verbranding van dit biogas wordt ook warmte geproduceerd, hiermee 
wordt water verward dat de eerste schakel vormt van het warmtenetwerk.  Dit 
water wordt dan verder gepompt naar twee houtsnipperbranders waar het 

verder verwarmd wordt tot ongeveer 90°C en gestockeerd in grote, 
geïsoleerde tanks.  De houtsnippers voor deze branders zijn afkomstig van 

gerooide bomen en snoeihout.  Vanuit de verbrandingsinstallatie vertrekt het 
warme water naar een circuit van 20 km doorheen de gemeente.  Inwoners 

van Beckerich kunnen zich op dit circuit aansluiten, via een dubbele 
warmtewisselaar in elk huis wordt daar tenslotte warm water geproduceerd 
voor verwarming en sanitair.   

Naast de elektriciteitsproductie door biogas wordt ook elektriciteit 
geproduceerd door zonnepanelen.  Een meerderheid van de inwoners heeft 

zonnepanelen op zijn dak geïnstalleerd.  Ook de sporthal en zelf de kerk zijn 
bedekt met een grote oppervlakte aan zonnepanelen. 
Het bezoek aan Beckerich werd afgerond met een inspirerende discussie met 

de burgemeester.” 

8. Nieuwe leden voor de algemene vergadering. 

 De oproep voor nieuwe leden resulteerde in drie kandidaturen.  Deze werden 

kort toegelicht aan de hand van de beschikbare informatie.  Twee nieuwe 
stemgerechtigde leden werden bij geheime stemming verkozen: Joelle 
Hauglastaine en Edith Recko. Daarmee beantwoordt de MAR-samenstelling 

aan de vereiste 1/3de vrouwen. Ze zullen worden voorgedragen ter 
bekrachtiging aan het Tiense stadsbestuur.   Voor de niet stemgerechtigde 

leden werd CD&V aangeschreven wegens ontslag van Guy Vanparijs.   

 

Verslaggever: Ingrid Hofkens 

 

 

 

 

De volgende vergaderingen van de Tiense milieuadviesraad zijn voorzien voor:  

2 juni – 1 september – 6 oktober – 3 november – 1 december 

 


